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Protokół Nr 31/2017 

posiedzenia Komisji Strategii i Promocji Miasta 

odbytego 19 czerwca 2017 r.  pod przewodnictwem 

pani Marii Stępniowskiej – Przewodniczącej Komisji 

______________________________________________________________ 

 

 

Posiedzenie otworzyła pani Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji,  

witając jej członków i zaproszonych gości. 

 

Listy obecności stanowią  załączniki nr 1 i 2  do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła proponowany porządek obrad: 

 

1. Sprawozdanie z realizacji zadań ujętych w Strategii Rozwoju Miasta  

za 2016 r. 

2. Informacja dotycząca nowego foldera Miasta Inowrocławia. 

3. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

4. Sprawy bieżące. 
 

Kto z członków Komisji jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad? 

 

Głosowanie:  za – 3, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (3 – za) i przystąpiono do jego realizacji.   

 

Ad. 1 
 

Sprawozdanie z realizacji zadań ujętych w Strategii Rozwoju Miasta  

za 2016 r. – załącznik nr 3  do protokołu. 

 

Aleksandra Dolińska—Hopcia – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Priorytet I – gospodarka i miejsca pracy. 

Cel rozwojowy - Stworzenie korzystnych warunków do inwestowania  

i tworzenia nowych miejsc pracy w Inowrocławiu. 

Kierunki działania, to: 

1. wspieranie instytucji otoczenia biznesu, 

2. organizowanie seminariów, konferencji i targów, 

3. pobudzenie strefy prywatnej do działań w celu rozwoju, 

4. wspieranie przedsiębiorczości mieszkańców, 

5. propagowanie idei tworzenia klastrów i powiązań kooperacyjnych.  
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Odpowiedzialne za realizację - Biuro Obsługi Inwestorów. 

Sposób realizacji: 

- Współpraca BOIN z instytucjami otoczenia biznesu przy organizacji szkoleń  

i konferencji dla przedsiębiorców i osób zainteresowanych prowadzeniem 

działalności gospodarczej.  

-  Współpraca z instytucjami otoczenia biznesu przy organizacji Inowrocławskiej 

Wystawy Gospodarczej. 

-  Dotacja na prowadzenie Ośrodka Wspierania Przedsiębiorczości. 

-  Organizacja Inowrocławskiej Wystawy Gospodarczej oraz szkoleń i konferencji 

dla przedsiębiorców i osób zainteresowanych prowadzeniem działalności 

gospodarczej. 

-  Współpraca z działającymi na terenie Miasta Inowrocławia Klastrami.  

Cel rozwojowy – Opracowanie kierunkowej oferty inwestycyjnej. 

Kierunek działania, to: 

1. opracowanie planu marketingowego promocji gospodarczej, 

2. współpraca z Powiatowym Urzędem Pracy, szkołami różnych szczebli 

instytucjami szkolącymi w celu zapewnienia przedsiębiorcom odpowiedniej 

kadry pracowniczej, 

3. współpraca z innymi podmiotami przy promowaniu miasta, jako atrakcyjnego 

miejsca do inwestowania. 

Odpowiedzialne za realizację – Biuro Obsługi Inwestorów i Wydział Oświaty  

i Sportu. 

Sposób realizacji to m.in.: 

- Miasto Inowrocław jest inicjatorem nawiązywania współpracy ze szkołami różnych 

szczebli lokalnymi przedsiębiorcami w celu promowania kierunków szkolnictwa 

zawodowego. 

- Od 2013 r. organizowana jest w Hali Widowiskowo-Sportowej „Giełda promocji 

szkolnictwa zawodowego”, adresowana do gimnazjalistów z trzecich klas. 

Biuro Obsługo Inwestorów współpracuje z Powiatowym Urzędem Pracy w celu 

monitorowania rynku pracy. Realizuje współpracę ze szkołami podczas 

Inowrocławskiej Wystawy Gospodarczej, która polega na prezentowaniu oferty szkół  

a także występach uczniów. 

- Współpraca m.in. z Centrum Obsługi Inwestora w Toruniu Pomorską Specjalną 

Strefą Ekonomiczną oraz Klastrami funkcjonującymi na terenie Inowrocławia. 

Priorytet II – infrastruktura. 

Cel rozwojowy – Budowa i modernizacja infrastruktury drogowej. 

Kierunki działania, to: 

1. budowa obwodnicy Inowrocławia, 

2. przebudowa ważnych dróg w mieście łączących duże osiedla mieszkaniowe  

z centrum miasta oraz wyloty z miasta, 

3. przebudowa dróg gminnych wraz z uzupełnieniem uzbrojenia i ścieżkami 

rowerowymi oraz ciągami pieszo-jezdnymi, 

4. przebudowa dróg krajowych przebiegających przez miasto. 
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Odpowiedzialni za realizację – Wydział Dróg i Transportu, Wydział Inwestycji, 

Rozwoju Gospodarczego i Funduszy Europejskich. 

Sposób realizacji to m.in.: 

- Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w Bydgoszczy poinformowała,  

że w ramach realizacji budowy obwodnicy Inowrocławia wykonano m.in.: roboty 

drogowe, wykończeniowe, branżowe i wykonano próbne obciążenia obiektu. 

- Opracowano koncepcję przebudowy ul. Magazynowej,  

-  Zlecono wykonanie dokumentacji projektowej budowy dwóch odcinków ulicy -  

ul. Toruńskiej i ul. Jacewskiej oraz ul. Marulewskiej i ul. Szymborskiej, które 

poprzez ul. Miechowicką łączyć się będą  z obecnymi drogami krajowymi nr 15 i 25  

w ul. Poznańskiej.  

-  Zrealizowano następujące inwestycje:  przebudowę i wzmocnienie nawierzchni 

odcinka ul. Juliusza Trzcińskiego wraz z infrastrukturą tj.:  kanalizacją sanitarną, 

wodociągową i deszczową; wykonano przebudowę ul. Kasztanowej z kostki 

betonowej oraz kanalizację deszczową i sanitarną; wykonano przebudowę ulic 

Stefana Batorego i Jana III Sobieskiego polegającą na m.in. nowej nawierzchni 

jezdni, zjazdów i chodników z kostki betonowej, budowie  kanalizacji deszczowej, 

przebudowie oświetlenia ulicznego; wybudowano ul. Dyngusową i kanalizację 

deszczową; przebudowano ul. Przy Stawku – wybudowano zatoki postojowe z 21 

stanowiskami oraz chodnik. 

- GDDKiA Oddział w Bydgoszczy nie zrealizowała przebudowy dróg krajowych 

przebiegających przez miasto. Jednakże zarządca poinformował o wykonaniu  

remontu nawierzchni na moście - ul. Poznańska i remoncie skrzyżowania ulic 

Poznańska-Mątewska. 

Cel rozwojowy – Rozwój transportu zbiorowego. 

Kierunki działania, to: 

1. budowa infrastruktury transportowej uwalniającej tereny mieszkaniowe 

i inwestycyjno/gospodarcze, 

2. modernizacja miejskiego transportu zbiorowego - wprowadzenie do 

eksploatacji autobusów z napędami ekologicznymi (hybrydy, elektryczne), 

zwiększenie udziału pojazdów nisko-wejściowych, co poprawi dostęp dla osób 

niepełnosprawnych, rozbudowa inteligentnych systemów transportowych. 

Odpowiedzialni za realizację – Wydział Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego  

i Funduszy Europejskich, Wydział Dróg i Transportu i Miejskie Przedsiębiorstwo 

Komunikacyjne. 

Sposób realizacji to m.in.: 

- Zlecono wykonanie dokumentacji projektowej budowy dwóch odcinków ulicy 

pomiędzy ulicami: Toruńską i Jacewską oraz dwoma drogami powiatowymi –  

ul. Marulewską i ul. Szymborską,  która poprzez ul. Miechowicką łączyć się będzie  

z drogą krajową -  ul. Poznańską.  

- Miasto złożyło wniosek o dofinansowanie projektu dotyczącego budowy ścieżek 

rowerowych w ramach działania -  Zrównoważona mobilność  miejska i promowanie 

strategii niskoemisyjnych. 
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- Miasto planuje złożyć wniosek o dofinansowanie projektu z zakresu rozwoju  

i usprawnienia systemu transportu miejskiego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Projekt zakłada: zakup nowych autobusów oraz rozbudowę inteligentnego systemu 

transportowego  poprzez montaż 10 tablic elektronicznych na kolejnych 

przystankach. Ponadto projekt będzie obejmował: utworzenie punktów ładowania 

akumulatorów autobusów elektrycznych, wdrożenie systemu automatycznej 

sprzedaży biletów, wymianę kasowników i modernizację wiat  przystankowych.  

Cel rozwojowy – Poprawa i ochrona środowiska naturalnego. 

Kierunki działania: 

1. poprawa efektywności energetycznej budynków użyteczności publicznej  

i mieszkalnych, 

2. konsekwentna modernizacja systemów cieplnych, 

3. przebudowa ujęcia wody w Trzaskach, 

4. rozwiązanie problemu gospodarowania wodami opadowymi, 

5. modernizacja i rozbudowa sieci wodociągowej, kanalizacyjnej i ciepłowniczej, 

6. zwiększenie wykorzystywania odnawialnych źródeł energii, 

7. wspieranie działań zmierzających do wykorzystania odnawialnych źródeł 

energii w mieszkalnictwie, 

8. działania informacyjno-edukacyjne podnoszące świadomość mieszkańców  

w zakresie oszczędności i poszanowania energii, a także efektów 

podejmowanych interwencji, 

9. wykorzystanie odpadów jako źródła energii. 

Odpowiedzialni za realizację – Wydział Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego  

i Funduszy Europejskich, Wydział Gospodarki Lokalowej, Przedsiębiorstwo 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, Wydział Gospodarki Komunalnej, 

Środowiska i Rolnictwa, Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji, Zakład 

Energetyki Cieplnej. 

Sposób realizacji to m.in.: 

- W grudniu 2016 r. złożono wniosek o dofinansowanie z EFRR w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego   

projektu „Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej w Inowrocławiu”. 

Ma to na celu podniesienie efektywności energetycznej dwóch obiektów: budynku 

Środowiskowego Domu Samopomocy przy ul. Św. Ducha 90 i budynku hali 

sportowej przy ul. Daniela Rakowicza 93. 

- W 2016 roku Wydział Gospodarki Lokalowej wykonał docieplenia 10 budynków,  

a wspólnoty mieszkaniowe wykonały docieplenia 3 budynków. 

-  Od 1 stycznia 2016 r. obowiązują nowe zasady udzielania dotacji i w 2016 r. 

udzielono ich 20 na zmianę systemu ogrzewania.  

-  Przebudowano budynek Stacji Uzdatniania Wody Nr 2, zamontowano urządzenia  

i instalację technologiczną do uzdatniania wody, wybudowano zbiornik wody do 

płukania, przebudowano chlorownię i zamontowano lampy UV do dezynfekcji wody.   

- Miasto otrzymało decyzję - pozwolenie wodnoprawne na odprowadzenie wód 

opadowych i roztopowych z kanału deszczowego w ul. Leona Czarlińskiego do 
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stawu położonego na terenie działki przy ul. Leona Czarlińskiego. A w roku 2017 

zaplanowano przebudowę  ww. kanału deszczowego polegającą na spiętrzaniu wód 

opadowych w kolektorze z ich skierowaniem do stawu.  

- Uzyskano również pozwolenie wodnoprawne na odprowadzenie wód opadowych    

i roztopowych z kanału  deszczowego w ul. Okrężek do Kanału Smyrnia Duża. 

- Ponadto przeprowadzono konserwację rowów melioracyjnych na terenie Miasta 

Inowrocławia,  

- Odmulono zbiorniki zlokalizowane przy ul. Szosa Bydgoska, do których 

odprowadzane są wody opadowe  i roztopowe - kierowane następnie do Kanału 

Smyrnia. 

- Miasto w ramach budowy i przebudowy ulic gminnych wykonało modernizację  

i rozbudowę sieci wodno-kanalizacyjnych w następujących ulicach: Jesionowej, 

Juliusza Trzcińskiego, Dyngusowej i Kasztanowej.  

- Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji  zrealizowało sieć wodociągową  

w ulicach: Solankowej,  Adama Mickiewicza, Kasztanowej, Jana III Sobieskiego, 

Rzepakowej, Wrzosowej, Gustawa Zielińskiego, Adama Znanieckiego, Kolejowej, 

Toruńskiej, Stefana Knasta i Rąbińskiej oraz sieć kanalizacji sanitarnej w ulicach: 

Jęczmiennej, Gustawa Zielińskiego, Adama Znanieckiego,  Budowlanej, Juliusza 

Trzcińskiego i przy ul. Stefana Knasta, a także sieć kanalizacji deszczowej  

w ul. Kasztanowej. 

- Zakład Energetyki Cieplnej dokonał m.in. przebudowy sieci wraz z przyłączami:  

al. Niepodległości, ul. Szarych Szeregów i ul. Wojska Polskiego,  ul. Wierzbińskiego, 

ul. Kusocińskiego, ul. Szymborskiej, ul. Stefana Batorego i ul. Jana III Sobieskiego, 

ul. Daszyńskiego , ul. Poznańska 6 i 93, ul. 59 Pułku Piechoty 5. 

Zorganizowano imprezy o tematyce ekologicznej tj.: „Dzień Ziemi”, festyn 

ekologiczny „Nasza Rzeka Noteć”, „Sprzątanie Świata”. 

- Zorganizowano zajęcia w Centrum Edukacji Ekologicznej. 

- Sfinansowano wyjazd dzieci do firmy PLAST-MAR w Balczewie oraz Centrum 

Edukacji Ekologicznej w Myślęcinku. 

- Wykorzystano gaz powstający na składowisku odpadów do produkcji prądu 

elektrycznego na potrzeby funkcjonowania RIPOK. 

- Wykorzystano linię technologiczną do produkcji paliwa alternatywnego RDF  

z wyselekcjonowanych odpadów komunalnych na terenie RIPOK.  

Cel rozwojowy – Równomierny rozwój przestrzenny miasta. 

Kierunki działania: 

1. aktualizacja studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Inowrocławia, 

2. dostosowanie istniejących MPZP do potrzeb i oczekiwań inwestorów, 

3. rewitalizacja przestrzeni publicznej, 

4. rewitalizacja zasobów zabytkowych. 

Odpowiedzialni za realizację – Wydział Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości, 

Wydział Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego i Funduszy Europejskich,  

Sposób realizacji to m.in.: 
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- Miasto Inowrocław przygotowuje się do przystąpienia do sporządzenia zmian 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, których 

celem będzie m.in.: ujawnienie udokumentowanych złóż kopalni oraz wód 

podziemnych, skorygowanie wskaźników terenów zielonych oraz terenów 

biologicznie czynnych zgodnie z obowiązującymi przepisami ustawy 

„uzdrowiskowej” oraz stanu uzdrowiska Inowrocław; precyzyjne wkreślone granice 

terenów zamkniętych; uogólnienie zbyt dokładnych ustaleń dla poszczególnych 

terenów; na terenach przeznaczonych pod rzemiosło wprowadzenie alternatywnie  

mieszkalnictwa; przeznaczenie terenu w rejonie ul. Tadeusza Śliwaka z usług sportu 

na mieszkalnictwo. 

Aktualnie obowiązuje 90 miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, co przy całkowitej powierzchni miasta stanowi ok. 86 %. Ilość ta 

obejmuje także zmiany miejscowych planów. Opracowania zmian planów 

spowodowało, że 6 planów przestało obowiązywać. Natomiast w różnej fazie 

opracowania jest 17 projektów planów miejscowych. Ponadto na podstawie 

wniosków przystąpiono do sporządzenia 7 miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego na następujących terenach: w rejonie ulic: Cegielnej i Andrzeja,          

w rejonie skrzyżowania ulic: Wojska Polskiego, Ludwika Błażka, Jana Mola  

i al. 800-lecia Inowrocławia, w rejonie ulic: Szymborskiej i Transportowca, w rejonie 

ul. Świętego Ducha, w rejonie ulic: Batkowskiej i Warsztatowej oraz linii kolejowej 

Chorzów Batory – Tczew i w rejonie ulic: Macieja Wierzbińskiego i Rąbińskiej. 

- W 2016 r. kontynuowano opracowanie Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta 

Inowrocławia na lata 2016-2022. 

- Wykonano dokumentację projektową rewaloryzacji i adaptacji południowego 

odcinka murów obronnych oraz aranżacji otoczenia murów przy ul. Kasztelańskiej.  

- Ponadto udzielono dotacji na dofinansowanie prac remontowych i konserwatorskich 

obiektom zabytkowym tj.: kościołowi pw. Św. Mikołaja i kościołowi  

pw. Zwiastowania NMP. 

Priorytet III – Efektywny system edukacji. 

Cel rozwojowy - Zapewnienie wysokiego standardu bazy oświatowej. Zapewnienie 

wysokiego poziomu nauczania na wszystkich poziomach edukacji. 

Kierunki działania, to: 

1. poprawa jakości edukacji przedszkolnej i kształcenia ogólnego, 

2. utrzymanie wysokiego poziomu edukacji w szkołach podstawowych  

i gimnazjalnych, 

3. organizacja zajęć dodatkowych, 

4. indywidualizacja nauczania, 

5. programy stypendialne, 

6. nauczanie doświadczalne, 

7. rozwijanie świadomości ekologicznej dzieci i młodzieży, 

8. nauka języków obcych w przedszkolach, 

9. opracowanie programu współpracy rodziców i szkół w procesie wychowania  

i nauki dzieci w szkołach podstawowych i gimnazjalnych, 
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10.  wspieranie, wzmacnianie szkolnictwa ponadgimnazjalnego, w szczególności 

 zawodowego. 

Odpowiedzialni za realizację – Wydział Oświaty i Sportu oraz Wydział Gospodarki 

Komunalnej, Środowiska i Rolnictwa. 

Sposób realizacji to m.in. 

- Wykonano szereg działań inwestycyjno-remontowych w miejską infrastrukturę 

oświatową szkół oraz publicznych przedszkoli, co miało na celu podwyższenie 

standardów dydaktycznych i unowocześnianie bazy wykorzystywanej do zajęć 

pozalekcyjnych.  

- Ośrodek Sportu i Rekreacji w roku 2016 zorganizował 264 imprezy ujęte  

w Miejskim Kalendarzu Imprez na terenie zarządzanych obiektów.  

-  Stosowano obniżkę cen na przykład: dla każdego klienta w określonych godzinach 

na krytych pływalniach, bezpłatny wstęp 14 lutego, bezpłatne korzystanie przez panie 

z kąpieli w dniu 8 marca, bezpłatny udział wszystkich osób korzystających z basenu 

odkrytego w ramach festynu rodzinnego „Bezpieczne Wakacje i Fitnessowe Lato”. 

Informowano o imprezach i akcjach promocyjnych na profilach portalu 

społecznościowego, Facebook, ulotkach reklamowych, plakatach, telebimach, 

tablicach świetlnych na obiektach OSiR,  

Organizowano imprezy środowiskowe, promowano zdrowy tryb życia np. przez 

współorganizację akcji: BiegamBoLubię, Bezpieczne Wakacje i Fitnessowe Lato, itd. 

Wspomagano przedszkola w organizacji imprez własnych, i wielu innych. 

Każde przedszkole publiczne posiada własny plac zabaw wyposażony w bezpieczne 

elementy do zabawy, które są ogrodzone i całodobowo monitorowane.  

Zmodernizowano 6 obiektów sportowych, m.in.: w Hali Widowiskowo-

Sportowej zmodernizowano oświetlenie, wykonano zabudowę trybun i zakupiono 

siedziska na arenę główną, wykonano tabliczki informacyjne sektorów  

i pomieszczeń, ułożono glazurę i wykładzinę  w wielu pomieszczeniach, doposażono 

obiekt, zamontowano nowoczesne oświetlenie boiska bocznego Stadionu przy  

ul. Orłowskiej 48, doposażono Plac Zabaw „Miś” przy ul. Błażka 9, a w Krytej 

Pływalni „Wodny Park” przy ul. Toruńskiej ulepszono system chłodzenia. Na 

lodowisku „Lodolandia” poprawiono stan bezpieczeństwa poprzez m.in.             

montaż kamer,  przeprowadzono modernizację odwodnienia terenu budynku zaplecza 

socjalno-sanitarno-szatniowego boiska bocznego ze sztuczną nawierzchnią             

przy ul. Krzymińskiego 4b.  

Systematycznie wzbogacano bazę materialną i dydaktyczną placówek 

oświatowych, które swoją działalność edukacyjną prowadzą w oparciu o własne 

programy autorskie i innowacje pedagogiczne. Od lat jest utrzymywany wysoki 

poziom edukacyjny w inowrocławskich szkołach. Oferta zajęć pozalekcyjnych jest 

przygotowywana z myślą o potrzebach, możliwościach i zainteresowaniach 

młodzieży. Szkoły organizują pozalekcyjne zajęcia edukacyjne i wychowawcze. 

Uczniom niepełnosprawnym zapewnia się opiekę poprzez realizację indywidualnego 

procesu kształcenia. 

Uczniowi przysługuje prawo do pomocy materialnej. 
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W przedszkolach publicznych „Słoneczko” i „Muzyczna Kraina” prowadzone 

jest nauczanie doświadczalne. 

Wszystkie placówki oświatowe publiczne prowadzą od wielu lat aktywną 

działalność w zakresie rozwijania świadomości ekologicznej. Biorą one udział  

w wielu projektach ekologicznych, m.in.: „Mały ekolog obserwuje  przyrodę”, 

„Woda – zabawy badawcze”, „Jestem eko”, „Mój przyjaciel zwierzak”, 

„Obserwujemy łąkę”, itd., 

Organizowane są również festyny rodzinne i happeningi ekologiczne. A miasto 

Inowrocław w ramach edukacji ekologicznej na bieżąco realizuje zadania podnoszące 

poziom edukacji ekologicznej dzieci i młodzieży szkolnej, polegającej na:  

wspieraniu szkolnych kół zainteresowań o tematyce ekologicznej, organizowaniu 

zajęć w Centrum Edukacji Ekologicznej i kampanii informacyjnej. 

Miasto Inowrocław jest organem prowadzącym dla czterech przedszkoli 

publicznych. W każdym przedszkolu praca z dziećmi odbywa się w oparciu  

o certyfikowany program „Dwujęzyczne dzieci”. Zajęcia prowadzone są w formie 

atrakcyjnych zabaw i obejmują różne formy aktywności dzieci. Natomiast  

w Przedszkolu nr 4 „Słoneczko” z Oddziałem Integracyjnym nauka języka 

angielskiego odbywa się w grupie dzieci 3-letnich 10-15 minut dziennie, a dzieci 4-5-

6-letnie jedną godzinę zabaw w tygodniu.  

Priorytet IV – Atrakcyjne miejsce zamieszkania. 

Cel rozwojowy – Lepszy dostęp do usług społecznych i zdrowotnych Poprawa 

dostępności mieszkań i ich stanu. Poprawa warunków życia w mieście.  

Kierunki działania, to: 

1. rozwój infrastruktury służącej wspieraniu osób starszych i niepełnosprawnych 

– m.in. powstanie zakładu opiekuńczo-leczniczego, mieszkań chronionych, 

placówek dziennego pobytu, w tym specjalistycznych, 

2. rozwój systemu wspierania dziecka przez dalszą rozbudowę bazy 

umożliwiającej organizację świadczeń opiekuńczych, wychowawczych oraz 

żywieniowych i innych, 

3. zwiększenie bazy tymczasowych miejsc noclegowych dla osób bezdomnych, 

4. rozbudowanie bazy edukacji i wspierania rodziny w celu zapobiegania 

sytuacjom kryzysowym oraz niesienie pomocy w wychowaniu z sytuacji 

kryzysowych, 

5. powstanie kolejnych siłowni na wolnym powietrzu, 

6. wzmożona profilaktyka prozdrowotna oparta przede wszystkim o lokalną bazę 

uzdrowiskową, 

7. wspieranie rodziny w opiekowaniu się i wychowywaniu dziecka m.in. karta 

dużej rodziny, 

8. organizowanie akcji profilaktycznych dotyczących problemów alkoholowych, 

narkotykowych i przeciwdziałania przemocy w rodzinie, 

9. podniesienie zdrowotnej świadomości mieszkańców oraz upowszechnienie 

wiedzy z zakresu zdrowego stylu życia, 

10.  rewitalizacja budownictwa komunalnego i socjalnego, 

11.  rozwój nowych terenów mieszkaniowych, 
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12.  stworzenie standardów dostępności miasta w zakresie infrastruktury dla 

 mieszkańców głównie osób niepełnosprawnych, starszych, rodzin z dziećmi, 

13.  rozbudowa systemu monitoringu w mieście, 

14.  wzmocnienie działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa mieszkańców. 

Odpowiedzialni za realizację – Wydział Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia, 

Wydział Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego i Funduszy Europejskich, Wydział 

Gospodarki Lokalowej, Wydział Gospodarki Komunalnej, Środowiska i Rolnictwa, 

Wydział Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości, Biuro Obsługi Inwestorów, 

Wydział Oświaty i Sportu. 

Sposób realizacji to m.in.: 

Organizacja opieki w formie pobytu w dziennych ośrodkach wsparcia to:  Domu 

Dziennego Pobytu „Życzliwa Przystań”, Środowiskowym Domu Pomocy, 

świetlicach socjoterapeutycznych; zbiórki żywności, funkcjonowanie schronisk dla 

bezdomnych, Zespołu ds. Rodziny i Interwencji Socjalnych, Asystenta rodziny, 

Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej, budowa siłowni terenowych, organizacja 

bezpłatnych badań krwi w kierunku HBsAg i HCV. Prowadzenie kampanii, akcji   

i zajęć przez Ośrodek Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień oraz 

Terenowy Komitet Ochrony Praw Dziecka oraz spotkań profilaktycznych takich jak: 

badania mammograficzne, festyny antynikotynowe, kampanie i spotkania dotyczące 

uzależnień oraz bezpieczeństwa na terenie miasta. 

Priorytet V – Zwiększenie znaczenia uzdrowiska Inowrocław.  

Cel rozwojowy –  Rozwój infrastruktury pro-turystycznej i różnych form turystyki. 

Aktywna promocja turystyczna i gospodarcza.   

Kierunki działania: 

1. budowa, rozbudowa ścieżek rowerowych i ciągów pieszo-jezdnych, 

2. rewitalizacja fragmentu średniowiecznego muru miejskiego, 

3. wspomaganie rozwoju lokalnych producentów zdrowej żywności, 

4. duże akcje promocyjne Inowrocławia w kraju i za granicą, 

5. przeprowadzenie badań dot. określenia rynków docelowych, 

6. stworzenie marki uzdrowiska i jej promocja, 

7. branżowa promocja gospodarcza np. wspólna promocja określonych branż 

działających w mieście, 

8. wzmożona współpraca z organizacjami pozarządowymi. 

Odpowiedzialni za realizację – Wydział Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego  

i Funduszy Europejskich, Wydział Dróg i Transportu, Wydział Kultury, Promocji  

i Komunikacji Społecznej, Wydział Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia, 

Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi. 

Sposób realizacji to m.in.: 

-  Wykonano budowę ciągu pieszo-rowerowego wraz z oświetleniem w okolicy ulic: 

Krzymińskiego i Wierzbińskiego. 

-   Wspierano lokalnych producentów zdrowej żywności. 

-   Promowano walory turystyczne województwa kujawsko-pomorskiego i wspierano 

projekt – współorganizacja „Szlaku Piastowskiego” oraz brano udział w targach. 
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- Miasto jest jednym z założycieli Inowrocławskiej Lokalnej Organizacji 

Turystycznej.  Współpracuje z organizacjami i stowarzyszeniami na terenie Miasta 

Inowrocławia. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy są zapytania do przedstawionego sprawozdania? 
 

Magdalena Łośko – członek Komisji: 

Pani Naczelnik przedstawiła bardzo szczegółowo sprawozdanie, ja nie mam pytań.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Przystępujemy do głosowania. 

Kto z członków Komisji jest za przyjęciem przedstawionego sprawozdania? 
 

Głosowanie:  za – 3, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez Komisję.  

 

Ad. 2 

 

Informacja dotycząca nowego foldera Miasta Inowrocławia –   

załącznik  nr 4  do protokołu. 

 

Agnieszka Chrząszcz-Stajszczak – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji  

i Komunikacji Społecznej: 

Jak przedstawiłam Państwu w piśmie, folder będzie pokazywał piękno naszego 

miasta na zdjęciach wykonanych zarówno w dzień jak i w nocy. Będzie się składał  

z około stu stron zawierającymi przede wszystkim zdjęcia m.in. najważniejsze 

atrakcje turystyczne miasta, uzupełnione krótkimi opisami w języku polskim  

i angielskim. Ponadto w folderze znajdą się fotografie z najważniejszych wydarzeń 

kulturalnych w Inowrocławiu. Folder pokarze również miasto jako przyjazne dla 

sportu, posiadające wiele możliwości aktywnego spędzania czasu, dla młodszych jak 

i starszych gości Inowrocławia. Album będzie przedstawiać stolicę Kujaw 

Zachodnich jako piękne i atrakcyjne miejsce, w którym można spędzać różnorodnie 

czas wólmy, niezależnie od zainteresowań.  

Zdjęcia, które zostaną wykorzystane w albumie zostały wykonane przez 

inowrocławskiego fotografika Igora Pacera. W marcu 2017 r. otrzymał on 

stypendium Prezydenta Miasta Inowrocławia na działania związane  

z twórczością artystyczną, upowszechnianiem kultury i ochrony zabytków.   

Przewidywany termin wydania tego nowego foldera to raczej 2018 r. Jest jeszcze 

mnóstwo pracy, aby przygotować projekt do druku. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Przystępujemy do głosowania. 

Kto z członków Komisji jest za przyjęciem informacji dotyczącej nowego foldera 

przedstawiającego nasze miasto Inowrocław? 
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Głosowanie:  za – 3, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 

 

Informacja została przyjęta przez Komisję.  

 

Ad. 3 

 

Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Karol Adamski – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa: 

Przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Inowrocławia” – załącznik nr 5  do 

protokołu.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Pytań do projektu uchwały nie było. Przystępujemy do głosowania. 

Kto członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego 

projektu uchwały? 
 

Głosowanie:  za – 3, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję.  

 

Ewa Witkowska – Zastępca Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie gminy 

Miasto Inowrocław do projektu pod nazwą „Invest in Bit CITY 2. Promocja 

potencjału gospodarczego oraz promocja atrakcyjności inwestycyjnej miast 

prezydenckich województwa Kujawsko–Pomorskiego”, współfinansowanego  

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-

Pomorskiego na lata 2014-2020 z EFRR – załącznik nr 6  do protokołu. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy wydłużenie okresu realizacji do roku 2023 będzie korzystne? 

 

Ewa Witkowska – Zastępca Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Tak, ponieważ celem projektu jest promocja walorów gospodarczych i zasobów 

inwestycyjnych województwa oraz poszczególnych miast prezydenckich z regionu na 

arenie międzynarodowej, poprzez  wspólny  udział w konferencjach, targach oraz 

realizację innych działań promocyjnych takich jak: organizacja kampanii 

reklamowych oraz wydarzeń promujących potencjał inwestycyjny każdego  

z partnerów projektu. Powyższe pozwolić ma na pozyskanie nowych inwestorów, 

którzy zainwestują w naszym regionie, szczególnie w miastach partnerskich. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy dobrze rozumiem, że to wydłużenie daje 15 % w skali tych 5 lat? 
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Ewa Witkowska – Zastępca Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Tak, oczywiście. 

Mając zatem  na  uwadze  wymierne korzyści dla Inowrocławia wynikające z udziału  

w planowanej szerokiej kampanii promocyjnej realizowanej przez miasta 

prezydenckie z Województwa Kujawsko-Pomorskiego, przy 15% udziale środków 

własnych w całości kosztów projektu, zasadne jest przystąpienie do tego projektu. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Przystępujemy do głosowania. 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego 

projektu uchwały? 
 

Głosowanie:  za – 3, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję.  

 

Ad. 4 

 

Sprawy bieżące. 

 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

W tym punkcie żadnych spraw nie było. 

Kolejne posiedzenie Komisji planuje po wakacjach. Życzę zatem wesołych 

i słonecznych wakacji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie dzisiejszej 

Komisji. 

 

Komisja trwała od godz. 13
00

 do godz. 13
55

. 

 

Przewodnicząca 

Komisji Strategii i Promocji Miasta 

 

Maria Stępniowska 

 
Protokółowała 

 

Maria Legwińska 

 

 

 


